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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  27 de gener de 2009 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Maria Francesca Servera Pascual,   batlessa accidental 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora  
Bartomeu Gili Nadal,     regidor 
Magdalena Llull Ferrer,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora 
Margalida Tous Ferrer,   regidora  
Francesc Lliteras Reche,   regidor 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
Guillem Caldentey Crego,    regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
No hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Maria Antònia Sureda Martí,    regidora 
Pere Obrador Alzina,     regidor 
 
  
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 9 d’octubre, 28 d’octubre, 
25 de novembre i 17 de desembre de 2008. 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’acord del Ple de dia 28 d’octubre de 
2008 referent a l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat autònoma i 
l’Ajuntament d’Artà per facilitar l’accés als serveis de telecomunicacions més avançats 
mitjançant la implantació d’infraestructura i equipaments. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al manifest unitari 
“Aturem la massacre del poble palestí”. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió del municipi d’Artà a la Xarxa Balear de Pobles 
pel Clima. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup municipal Unió Independents 
d’Artà i per Els Verds-Esquerra d’Artà, sobre els honors dels regidors. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, sobre 
l’exposició de la bandera espanyola a l’exterior de l’Ajuntament. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, per a la 
creació de la Policia autonòmica de les Illes Balears. 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, sobre 
l’adequació de la rotonda de ses Païsses. 
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9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, sobre la 
necessitat de realitzar una campanya de conscienciació entre la població escolar sobre el 
consum d’alcohol a la festa de Sant Antoni. 
10. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, sobre 
l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà a l’Agència per a la Protecció de la Legalitat 
Urbanística i Territorial de Mallorca (APLUTM). 
11. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, sobre 
el foment de l’accés i implementació de programari (software) lliure. 
12. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 
desembre de 2008. 
13. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 9 d’octubre, 28 
d’octubre, 25 de novembre i 17 de desembre de 2008 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, la Sra. Batlessa accidental demana als membres 
de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions del dies 
9 d’octubre, 28 d’octubre, 25 de novembre i 17 de desembre de 2008, de les quals se 
n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, pel que fa al punt núm. 3, anomenat 
‘Aprovació del Reglament municipal del voluntariat d’Artà’, hi troba a faltar la votació. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que, pel que fa al principi del punt núm. 18, 
referit als precs i preguntes, i segons transcripció literal d’un fragment (el final) de 
l’enregistrament sonor efectuat per RAM de la sessió ordinària del Ple de dia 25 de 
novembre de 2008, en el foli verso núm. 44, paràgraf núm. 10, a la línia núm. 21, on 
diu: 
 
“Abans d’iniciar aquest punt, el batle fa unes preguntes al portaveu d’EV/ERC. Li 
demana si aquest regidor denuncia tot el que sap o tot el que li convé. 
 
Seguidament, li demana sobre la situació de les edificacions ubicades en el polígon 3, 
parcel·la 347, i polígon 3, parcel·la 235. 
 
Li demana si ho ha denunciat. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que ell no ho ha denunciat.” 
 
Ha de dir: 
 
“Sr. Gili: 
- Jo ara voldria fer... Puc fer dues preguntes, jo, al regidor? 
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Sr. Caldentey: 
- Sí. 
Sr. Gili: 
- Si no les vols contestar, no les contestis, però vull que quedin en acta i, si pot ser, que 
me les contestis. 
Sr. Caldentey: 
- Si no és ara, serà en el proper plenari. 
Sr. Gili: 
- Val. Aquest regidor denuncia tot el que sap, o només el que li convé? 
Sr. Caldentey: 
- Aquest regidor denuncia allò de què té constància. 
Sr. Gili: 
- Té constància que en el polígon 3, parcel·la 397, hi ha res? 
Sr. Caldentey: 
- Ara mateix no sé de quina parcel·la es tracta. 
Sr. Gili: 
- I polígon 3, parcel·la 235? Prengui nota. 
Sr. Caldentey: 
- Esperi un moment, per favor, que he d'apuntar... Torni repetir, per favor. 
Sr. Gili: 
- Polígon 3, parcel·la 397, i polígon 3, parcel·la 235. 
Sr. Caldentey: 
- No, no ho he denunciat. Jo supòs que l'Ajuntament d'Artà, si té constància d'alguna 
irregularitat [l’interromp el Sr. Gili: - No, no en té] actuarà com la llei estipula. 
Sr. Gili: 
- No en té... Jo li deman si vostè ho sap. És la pregunta. 
Sr. Caldentey: 
- No en tinc constància. 
Sr. Gili: 
- Que quedi en acta. 
Sr. Caldentey: 
- Que quedi en acta, per favor.” 
 
Finalment, la portaveu d’UIA, Sra. Tous, demana que quedi damunt la taula l’acta 
corresponent a la sessió de dia 17 de desembre de 2008, ja que hi ha una confusió en els 
exemplars d’aquesta lliurats als regidors. 
 
Després d’haver fet les correccions, i com que no hi ha més intervencions, els reunits 
acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i deu 
els assistents, aprovar les actes de les sessions dels dies 9 d’octubre, 28 d’octubre i 25 
de novembre de 2008, així com deixar damunt la taula l’acta de la sessió de 17 de 
desembre de 2008. 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’acord del Ple de dia 28 d’octubre de 
2008 referent a l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat 
autònoma i l’Ajuntament d’Artà per facilitar l’accés als serveis de 
telecomunicacions més avançats mitjançant la implantació d’infraestructura i 
equipaments 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, 
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informa que el aquest punt de l’ordre del dia consisteix en modificar l’acord adoptat pel 
Ple de l’Ajuntament de dia 28 d’octubre de 2008, en el qual es va aprovar el conveni de 
col·laboració entre la comunitat autònoma i l’Ajuntament d’Artà per facilitar l’accés als 
serveis de telecomunicacions més avançats mitjançant la implantació d’infraestructura i 
equipaments, en el sentit d’ajustar-se al nou model de conveni que consisteix, 
principalment, en què les parts d’aquest conveni de col·laboració són l’Ajuntament 
d’Artà i l’empresa pública Multimèdia de les Illes Balears, SA. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, considera que s’ha d’acotar l’espai de cessió d’ús a 
l’empresa Multimèdia de les Illes Balears, SA. A més, diu que hi manca el plànol que 
figura com a annex. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que en l’anterior acord de dia 28 d’octubre, on es va 
aprovar el conveni, ell va mostrar el desacord amb la clàusula onzena, que, segons ell, 
deixava aquesta inversió sense fermar. Considera que es podria acabar de fermar 
aquesta inversió. 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, diu 
que hi ha l’errada de no adjuntar el plànol al conveni que s’ha lliurat als regidors. En 
relació a la clàusula onzena, diu que no es pot modificar i que no volen posar en perill 
l’execució del conveni. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Els reunits acorden, per 6 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (UIA) i 3 
abstencions (PP i EV/ERC): 
 
1. Aprovar la modificació de l’acord del Ple de dia 28 d’octubre de 2008 referent a 
l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat autònoma i l’Ajuntament 
d’Artà per facilitar l’accés als serveis de telecomunicacions més avançats mitjançant la 
implantació d’infraestructura i equipaments, en el sentit d’ajustar-se al nou model. 
 
2. Trametre aquest acord a Multimèdia de les Illes Balears, SA. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al manifest unitari 
“Aturem la massacre del poble palestí” 
 
La regidora de Cultura, Patrimoni i Festes, Sra. Ginard, diu que l’escrit que es va llegir 
el passat dia 13-12-2008, a la plaça de l’Ajuntament, en un acte organitzat per l’Obra 
Cultural Balear, l’Equip de Govern va creure que encara són a temps d’adherir-se a 
aquest manifest, i mentre no hi hagi solucions clares, encara que tothom sap que, en 
teoria, s’han aturat els borbardejos i que hi ha un alto al foc.  
 
Abans de llegir-lo, diu que voldria fer un parell d’aclariments sobre aquest tema. En 
primer lloc, que no és un escrit contra el poble israelià, sinó contra el govern que 
actualment governa Israel. En segon lloc, que és un manifest que condemna les 
actuacions que s’han dut a terme a la Franja de Gaza per part del govern israelià durant 
els darrers mesos. 
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I, en tercer lloc, l’Equip de Govern vol deixar clar això en un dia com avui, quan es 
commemora l’alliberació del camp de concentració d’Auswitch: avui fa 64 anys que 
l’exèrcit soviètic va alliberar aquest camp de concentració, a partir del qual es varen 
descobrir les barbaritats que allà i en altres camps de concentració es feien, on, a més de 
jueus, també varen assassinar disminuïts físics, psíquics, gitanos, homosexuals i líders 
polítics. 
 
Seguidament, la regidora llegeix el manifest unitari “Aturem la massacre del poble 
palestí”, que, copiat literalment, diu: 
 
“La població civil de Gaza, sotmesa a un duríssim bloqueig per part d’Israel, viu des de 
fa mesos una dramàtica situació de pobresa i mancances de tota mena. Des de dissabte 
27 de desembre, s’hi ha afegit la brutal agressió de l’exèrcit israelià, primer en forma 
d’atacs aeris, i, des de dissabte 3 de gener, d’invasió terrestre. Els atacs han causat 
gairebé un miler de morts, molts d’ells civils, més de 250 infants, milers de ferits, 
destrucció d’equipaments i infraestructures, i una emergència humanitària. 
 
Davant aquesta situació, ens concentram i manifestam per demanar, com a exigència 
immediata i urgent, que s’aturi la massacre que està patint el poble palestí a la Franja de 
Gaza. Els col·lectius, associacions i forces polítiques presents en aquesta convocatòria 
manifestam la nostra solidaritat amb Palestina i la nostra demanda d’una solució al 
conflicte basada en el reconeixement dels drets del poble palestí. 
 
Exigim que Israel posi fi a l’agressió sobre la Franja de Gaza. 
 
Exigim el final de l’ocupació de Cisjordània, la paralització de la construcció del Mur i 
l’abandonament dels assentaments de colons. 
 
Exigim el cessament de tota violència a totes dues parts: a més d’enquistar encara més 
el conflicte, més violència suposarà inevitablement més sofriment per a la població 
civil. 
 
Exigim que Israel compleixi totes les resolucions de Nacions Unides sobre el conflicte. 
 
Mentrestrant, els representants de la Unió Europea i el Govern espanyol s’han limitat a 
demanar la fi de la violència sense exercir les mesures de pressió que estan al seu abast.  
 
Per tot això,  
 
Demanam que la Unió Europea, el Govern espanyol i les institucions autonòmiques i 
locals condemnin rotundament l’actuació d’Israel, i que pressionin amb les mesures 
diplomàtiques, econòmiques i comercials que estiguin al seu abast. 
 
Reclamam al Govern espanyol que aturi el comerç d’armes amb l’Estat d’Israel. 
 
Demanam a la ciutadania de Mallorca que no compri productes israelians. 
 
Demanam, finalment, que els partits polítics, els sindicats, les associacions cíviques i els 
ciutadans se sumin a aquesta condemna i que tots i totes ens mobilitzem per aconseguir, 
per un conflicte que ja dura massa anys, una solució justa per al poble palestí.” 
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La portaveu d’UIA, Sra. Ginard, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, creu que el conflicte entre Israel i Palestina és molt 
complex. Opina que ha de prevaler el desig de la pau. Diu que els pareix bé fer un 
comunicat en què es demani el cessament de la violència; però que els pareix incorrecte 
demanar a la ciutadania que no compri productes israelians. Diu que estarien més 
còmodes amb un manifest més imparcial. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, presenta una esmena, consistent en demanar a la 
ciutadania artanenca que no compri productes israelians. Diu que hi troba a faltar un 
llistat de productes israelians que no s’han de comprar. 
 
La batlessa accidental diu que votaran en contra de l’esmena que presenta el portaveu 
d’EV/ERC, ja que a la Comissió Informativa no es va arribar a cap acord. 
 
A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada per EV/ERC, la qual, per 1 vot a 
favor (EV/ERC), 6 vots en contra (UM i PSOE) i 3 abstencions (PP i UIA), no resulta 
aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 9 vots a favor (UM, PSOE, PP i UIA) i 1 
abstenció (EV/ERC), aprovar l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al manifest unitari 
“Aturem la massacre del poble palestí”. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió del municipi d’Artà a la Xarxa Balear de 
Pobles pel Clima 
 
La regidora de Medi Ambient, Sra. Llull, llegeix el punt que, copiat literalment, diu: 
 
“En l’actualitat, el nostre model de vida és origen de moltes problemàtiques i 
desequilibris locals i globals. Per aquest motiu, l’actuació en l’àmbit global és 
imprescindible.  
 
En aquest sentit, el 27 de maig de 1994, els participants a la Conferència Europea sobre 
les Ciutats Sostenibles, celebrada a Aalborg (Dinamarca), van consensuar i aprovar la 
Carta de Ciutats i Viles Europees cap a la Sostenibilitat (Carta d’Aalborg). En ella es 
recullen els compromisos de les ciutats per garantir un desenvolupament social i 
econòmic del seus ciutadans i ciutadanes, sense exclusions i respectuós per l’entorn 
natural i urbà.  
 
Més concretament, en l’àmbit climàtic, la Convenció Marc de Nacions Unides sobre el 
Canvi Climàtic (UNFCCC) constitueix la primera resposta internacional al problema 
del canvi climàtic que cristal·litza en el Protocol de Kyoto. Aquest document, en vigor 
des de l’any 2005, suposa el compromís de reduir les emissions de sis gasos 
responsables de l’escalfament de la Terra per part dels països industrialitzats.  
 
La UE s’ha compromès de reduir en un 8 % el conjunt de sis gasos d’efecte hivernacle 
en l’horitzó 2008-2012 distribuït de forma diferenciada entre els països integrants. 
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D’acord amb aquesta distribució entre el diferents països, l’Estat espanyol està obligat a 
emetre, com a màxim, durant aquest període, un 15 % més del que emeté el 1990.  
 
El dia 25 d’octubre de 2007 es va aprovar La Estrategia Española de Cambio Climático 
y Energía Limpia 2007-2012-2020 (EECCEL), un dels principals instruments del 
Ministeri de Medi Ambient i Medi Rural i Marí per poder complir amb el Protocol de 
Kyoto.  
 
Des de la Direcció General de Canvi Climàtic i Educació Ambiental s’ha elaborat el Pla 
d’Acció per a la Lluita Contra el Canvi Climàtic a les Illes Balears, aprovat el 24 d’abril 
de 2008 per la Comissió Interdepartamental del Canvi Climàtic, de la qual formen part 
totes les conselleries del Govern de les Illes Balears. Després d’un procés de 
participació pública, aquest Pla d’Acció ha estat finalment aprovat pel Consell de 
Govern el dia 1 d’agost de 2008. 
 
En ell es recullen un significatiu nombre d’accions de lluita contra el canvi climàtic que 
poden rebre el suport de l’Administració local de forma exemplificant, com a 
administració més propera a la realitat del ciutadà. Nosaltres, com a responsables del 
municipi d’Artà, perquè som conscients que les problemàtiques globals tenen també 
origen en la nostra actuació local, ens comprometem a la signatura de la carta dels 
Compromisos d’Aalborg +10, actualització de la Carta d’Aalborg, com a clara 
declaració de treballar cap a una sostenibilitat real.  
 
Igualment, ens comprometem a implementar els aspectes en què siguem competents, i 
en la màxima mesura possible, el Pla d’Acció per a la Lluita contra el Canvi Climàtic a 
les Illes Balears. 
 
Així, es proposa al Ple, perquè ho aprovi, adoptar els següents 
 
Acords 
 
1. Adherir-se a la Xarxa Balear de Pobles pel Clima, iniciativa sorgida del Pla d’Acció 
per a la Lluita contra el Canvi Climàtic a les Illes Balears.  
 
2. Assumir el compromís d’implementar totes aquelles actuacions que, en la mesura que 
sigui possible, puguin dur-se a terme des de les competències i possibilitats municipals.  
 
3. Signar la carta dels Compromisos d’Aalborg +10, actualització de la Carta d’Aalborg, 
com a declaració de treball cap a una sostenibilitat real.  
 
4. Trametre aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes 
Balears.  
 
5. Facultar el batle perquè, en nom de la corporació, pugui signar els documents que 
siguin adients.”  
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, opina que la regidora de Medi Ambient proposa unes 
propostes que no són exactament les que figuren en la proposta. Diu que s’abstendrà en 
la votació, no perquè no hi estigui d’acord, sinó perquè noten a faltar la implicació de 
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l’Equip de Govern amb el medi ambient. I demana que l’Equip de Govern que 
s’impliqui amb el medi ambient. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que sembla que l’Equip de Govern vol començar 
la casa per la teulada. Considera que l’adhesió del municipi a aquesta Xarxa xoca de 
front amb la política de disciplina urbanística de l’Equip de Govern, amb l’abocament 
de residus a un torrent, abans denunciat per la portaveu d’UIA, etc. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que s’abstendrà en la votació. Manifesta que 
la seva confiança en el tema mediambiental i sobre l’estalvi energètic és totalment 
nul·la. Diu que no s’ha dut endavant el tema de l’Agenda Local 21. 
 
La regidora de Medi Ambient, Sra. Llull, contesta a la portaveu d’UIA, i li diu que, com 
a directora de Política Lingüística, forma part d’una Conselleria que va votar a favor de 
la creació d’aquesta Xarxa Balear de Pobles pel Clima i que ara, que es posa el vestit de 
regidora, s’abstén. Amb aquesta actitud, diu la Sra. Llull, l’únic que demostra és que el 
seu partit està contra qualsevol actuació d’aquest govern. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que troba que no ha estat la més dura en les 
intervencions. Diu que a la seva Conselleria no varen votar l’adhesió a aquesta Xarxa. 
Finalment, li diu que consideri la seva abstenció com un vot de confiança. 
 
Els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 abstencions (UIA i 
EV/ERC): 
 
1. Adherir-se a la Xarxa Balear de Pobles pel Clima, iniciativa sorgida del Pla d’Acció 
per a la Lluita contra el Canvi Climàtic a les Illes Balears.  
 
2. Assumir el compromís d’implementar totes aquelles actuacions que, en la mesura que 
sigui possible, puguin dur-se a terme des de les competències i possibilitats municipals.  
 
3. Signar la carta dels Compromisos d’Aalborg +10, actualització de la Carta d’Aalborg, 
com a declaració de treball cap a una sostenibilitat real.  
 
4. Trametre aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes 
Balears.  
 
5. Facultar el batle perquè, en nom de la corporació, pugui signar els documents que 
siguin adients. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup municipal Unió 
Independents d’Artà i per Els Verds-Esquerra d’Artà, sobre els honors dels 
regidors 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
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1. Atès que l’article 69 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears estableix que “els membres de les corporacions locals, una 
vegada presa la possessió del seu càrrec i fins a l’acabament del mandat, gaudeixen dels 
honors, les prerrogatives i les distincions propis del càrrec i són obligats al compliment 
dels deures que els són inherents”. 
 
2. Atès que el Reglament de protocol, honors, distincions i cerimonial d’aquest 
ajuntament recull quin ha de ser el protocol als actes municipals, concretament al capítol 
IV, que reproduïm a continuació: 

 
“Dels actes municipals, la seva classificació i presidència 
 
Article 13 
Als efectes d’aquest Reglament, els actes municipals es classifiquen en: 
 
a) Actes de caràcter general. Són tots aquells que la corporació organitza 
institucionalment amb motiu de commemoracions o esdeveniments d’especial 
importància per a la vida ciutadana municipal. 
 
b) Actes de caràcter especial. Són els que organitzen les distintes àrees d’actuació 
municipal o les regidories amb motiu de commemoracions o esdeveniments propis de 
l’àmbit específic dels seus serveis, funcions i activitats respectius. 

 
Article 14 
La presidència dels actes municipals, qualsevol que sigui el seu caràcter, correspon al 
batle o a la batlessa d’Artà. 

 
Article 15 
Quan en un acte municipal hi concorrin d’altres autoritats de l’Administració central o 
autonòmica, s’ha de seguir el que disposa el Reial decret 20/99/1983. 

 
Article 16 
En absència o malaltia del batle d’Artà, ha d’ocupar la presidència dels actes corporatius 
municipals el primer tinent de batle o l’autoritat municipal de caràcter electiu en qui 
delegui. 

 
Article 17 
Els actes de caràcter general han de comptar amb la presència de tots els membres de la 
corporació. 

 
Article 18 
Quan els actes siguin de caràcter especial i estiguin organitzats pel responsable d’un 
servei o d’una delegació, l’/els organitzador/s han d’ocupar un lloc devora la 
Presidència. La resta de regidors assistents s’ha de situar en un lloc preferent.” 

 
3. Atès que el passat mes de desembre es va inaugurar l’ampliació de l’IES Llorenç 
Garcias i Font i que només un regidor de l’oposició va ser informat de l’esdeveniment 
pel batle.  
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4. Atès que el passat dia 19 de desembre Artà va acollir el Premis 31 de Desembre de 
l’OCB i no tots els regidors de la corporació vàrem ser convidats a l’acte. 
 
5. Atès que el passat dia 9 de gener es va presentar el vídeo sobre Sant Antoni al Teatre 
d’Artà en un acte en què, com deia la invitació, convidava la consellera de Cultura 
Joana Lluïsa Mascaró i la corporació municipal i que no tots els regidors de l’oposició 
fórem convidats. 
 
6. Atès que el passat dia 17 de gener l’Ajuntament, representat pel batle, va lliurar una 
placa a l’obrer Miquel Cursach pel seu 25è aniversari a l’Obreria de Sant Antoni sense 
que se n’informàs a l’oposició i, per tant, sense que poguessin felicitar-lo, com hagués 
estat la seva voluntat. 

 
Per tot això, presentam al Ple la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
1. El batle i els membres de l’Equip de Govern es comprometem a complir el 
Reglament de protocol de l’Ajuntament i a informar els membres de l’oposició en temps 
i forma per tal que aquests puguin desenvolupar amb normalitat el seus deures com a 
regidors de la corporació.>> 
 
La batlessa accidental diu que està d’acord amb la proposta d’acord de la moció. No 
obstant això, diu que cap dels actes que se citen en l’exposició de motius de la moció 
són actes municipals. No són actes organitzats per l’Ajuntament i, per tant, no serveixen 
d’exemple. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la moció. Opina que, 
independentment de qui organitza l’esdeveniment, han trobat a faltar la delicadesa de 
l’Equip de Govern en no representar la corporació, en tots els actes oficials, per tots els 
membres del consistori.  
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
Aprovar la moció presentada pel grup municipal Unió Independents d’Artà i per Els 
Verds-Esquerra d’Artà, sobre els honors dels regidors, segons la qual el batle i els 
membres de l’Equip de Govern es comprometen a complir el Reglament de protocol de 
l’Ajuntament i a informar els membres de l’oposició en temps i forma per tal que 
aquests puguin desenvolupar amb normalitat el seus deures com a regidors de la 
corporació. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, 
sobre l’exposició de la bandera espanyola a l’exterior de l’Ajuntament 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
Atès que el passat dia 13 de gener es va registrar un ofici signat pel delegat del Govern 
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en què expressa que és la seva obligació vetllar pel correcte compliment de les 
obligacions legals.  
  
Atès que en el mateix ofici, redactat en espanyol, s’afirma que els principis de 
cooperació i col·laboració han de prevaler entre totes les institucions públiques. 
 
Atès que el delegat del Govern espanyol esgrimeix la doctrina del Tribunal Suprem 
espanyol per tal que la bandera espanyola onegi cada dia a les façanes dels ajuntaments.  
 
Atès que el delegat del Govern espanyol amenaça en avisar l’advocacia de l’Estat, 
també depenent de l’Estat espanyol, perquè es compleixi la normativa. 
 
Atès que mai no ha estat tradició durant la democràcia que la bandera espanyola, ni cap 
altra, onegi a la balconada de la casa consistorial d’Artà. 
 
Atès que, a la vista de l’ofici, sembla que el delegat espanyol vol imposar uns símbols 
que sempre han estat aliens a la tradició del poble d’Artà. 
 
Atesa la poca sensibilitat de l’Estat espanyol envers les sensibilitats nacionals que no 
siguin la pròpia espanyolista. Atès, de fet, que de l’ofici es podria desprendre fàcilment 
que és una decisió d’un delegat del Govern espanyol, que respon a una sentència d’un 
tribunal espanyol i als dictats d’un mitjà de comunicació espanyol i espanyolista. 
 
Atès que la sentència del Tribunal Suprem es basa en uns fets ocorreguts al País Basc. 
 
Atès que l’Estat espanyol conculca de manera totalment reiterada la normativa que ell 
mateix ratifica, com la Carta Europea de les Llengües Regionals o Minoritàries (per la 
qual el delegat del Govern s’hauria d’haver adreçat al batle en català). 
 
Per tot això presentam les següents 
 
PROPOSTES D’ACORD 
 
1. L’Ajuntament d’Artà traslladarà al delegat del Govern el seu malestar per l’ofici que 
s’ha registrat en data de 13 de gener de 2009, a més de dir-li que el català és la llengua 
cooficial de les Illes Balears i li explicarà que el fet que no onegi cap bandera és perquè 
així ho mana la tradició municipal 
 
2. L’Ajuntament d’Artà exposarà al delegat del Govern que les relacions entre ambdues 
institucions han de ser de col·laboració i que així ho pretén la corporació municipal 
artanenca. En honor a aquesta col·laboració, la corporació municipal actua amb el 
convenciment que el delegat del Govern millorarà també les relacions que hi pugui 
haver entre els municipis i l’Estat espanyol. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà instarà el delegat del Govern a retirar la seva proposta en base a 
la tradició secular del municipi.   
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4. L’Ajuntament d’Artà trametrà aquesta moció a la Delegació del Govern, a la FELIB i 
al Parlament de les Illes Balears.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que la moció ja inclou l’esmena informada 
favorablement a la Comissió Informativa d’Hisenda referida al punt núm. 1 de la part 
dispositiva. 
  
La batelessa accidental diu que l’Equip de Govern votarà en contra de la moció. Opina, 
en primer lloc, que ho mani o no la tradició municipal, la llei preval sobre la tradició. En 
segon lloc, diu la batlessa accidental, que aquesta tradició no és de tant de temps, ja que 
fa més o manco uns 20 anys, des de la legislatura de Miquel Pastor, i això ho demostra 
l’existència dels ancoratges per a la col·locació de dues banderes en el balcó.  
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, independentment de la tradició, el que demana 
la moció és que s’incompleixi una llei. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat i diu que, 
l’esmena, la va presentar ell a la Comissió Informativa. Opina que l’actitud del delegat 
del Govern és una provocació impulsada per un sector radicalment de dretes. 
 
A continuació, la moció se sotmet a votació, la qual, per 2 vots a favor (UIA i EV/ERC) 
i 8 vots en contra (UM, PSOE i PP), no resta aprovada per manca de quòrum en la 
votació. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà,  
per a la creació de la Policia autonòmica de les Illes Balears 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La reforma de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears preveu la creació i la posterior 
implementació de la Policia autonòmica. Per tant, dins la garantia del marc legal, ja és 
possible veure realitzat aquest compromís polític. 
 
Les Illes tenim un espai territorial, un model de comportament i unes problemàtiques 
ben definides per les quals és el lloc idoni per implementar un model de Policia ajustat a 
la nostra realitat. 
 
Aquesta necessitat pot arribar a ser un element imprescindible si volem que el nostre 
model econòmic –el turístic– tengui un valor afegit –el de la seguretat– que el faci 
atractiu i de qualitat. 
 
La Policia autonòmica de les Illes Balears tendrà unes expectatives de futur ben magres 
si el Govern, els ajuntaments, els partits polítics i la societat civil no hi posen l’atenció 
que es mereix. 
 
Des del Grup Municipal d’Unió Independents d’Artà, creiem que la creació del nostre 
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propi cos policial pot produir un doble efecte positiu: el de tenir una policia 
especialitzada en els delictes més comuns dins el nostre territori i el de posar en valor la 
seguretat implementada que garanteixi la qualitat turística. 
 
El model de Policia autonòmica que volem proposar és el d’una policia propera als 
ciutadans, ben coordinada, especialitzada i encaminada a salvaguardar els valors que 
ens defineixen com a territori. Aquest model policial que defensam ja té suficient 
experiència en altres indrets, que ens poden servir de referència per a la Policia 
autonòmica de les Illes Balears; perquè és un model descentralitzat, útil, eficaç, 
altament tècnic i que permet la integració de les actuacions autònomes en un sistema 
general, i constitueixen un model avantguardista. Per tant, proposam un model ambiciós 
i professional. 
 
Per tot el que s’ha exposat, es proposa adoptar els següents 
 
ACORDS 
 
1. Instar que es creï una comissió parlamentària que redacti els Estatuts de la Policia 
autonòmica de les Illes Balears i el Pla director del desplegament. Aquest desplegament 
es pot iniciar per illes, comarques o àrees de població que mantinguin una certa 
coherència i trets comuns. Des de l’experiència inicial, es pot anar estenent fins a arribar 
a la totalitat de territori. En definitiva, poder garantir que, en un període de cinc anys, es 
pugui arribar fins al darrer indret de les illes. 

 
2. Instar el Govern de les Illes Balears que doti econòmicament una partida destinada a 
la creació del cos de Policia autonòmica de les Illes.  

 
3. Instar la Conselleria d’Interior que mantingui un contacte permanent amb els 
ajuntaments per tal de garantir la realització del pla d’infraestructures necessàries, 
principalment els equipaments de les comissaries, així com determinar les noves 
instal·lacions i l’aprofitament de les existents. En tot cas, saber amb antelació suficient 
si el pla urbanístic d’Artà està afectat per tal de condicionar el sòl necessari en el 
municipi per emplaçar-hi les noves instal·lacions. 
 
4. Instar a desenvolupar un model efectiu de coordinació entre les policies locals i la 
Policia autonòmica i a impulsar la creació —i la definició— de les juntes locals de 
seguretat. 
 
5. Comunicar l’aprovació d’aquesta moció al president de les Illes Balears i a la 
Conselleria d’Interior del Govern de les Illes Balears.” 
 
A més, la portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que l’article 33 de l’Estatut d’Autonomia 
xerra de la Policia autonòmica. 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, 
manifesta la conformitat de l’Equip de Govern. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que a la Comissió Informativa va xerrar del 
finançament estatal. 
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La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que ara es demana que s’aprovi el model, després les 
transferències i el finançament per part de la Conselleria d’Interior. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que està a favor de la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar que es creï una comissió parlamentària que redacti els Estatuts de la Policia 
autonòmica de les Illes Balears i el Pla director del desplegament. Aquest desplegament 
es pot iniciar per illes, comarques o àrees de població que mantinguin una certa 
coherència i trets comuns. Des de l’experiència inicial, es pot anar estenent fins a arribar 
a la totalitat de territori. En definitiva, poder garantir que, en un període de cinc anys, es 
pugui arribar fins al darrer indret de les illes. 

 
2. Instar el Govern de les Illes Balears que doti econòmicament una partida destinada a 
la creació del cos de Policia autonòmica de les Illes.  

 
3. Instar la Conselleria d’Interior que mantingui un contacte permanent amb els 
ajuntaments per tal de garantir la realització del pla d’infraestructures necessàries, 
principalment els equipaments de les comissaries, així com determinar les noves 
instal·lacions i l’aprofitament de les existents. En tot cas, saber amb antelació suficient 
si el pla urbanístic d’Artà està afectat per tal de condicionar el sòl necessari en el 
municipi per emplaçar-hi les noves instal·lacions. 
 
4. Instar a desenvolupar un model efectiu de coordinació entre les policies locals i la 
Policia autonòmica i a impulsar la creació —i la definició— de les juntes locals de 
seguretat. 
 
5. Comunicar l’aprovació d’aquesta moció al president de les Illes Balears i a la 
Conselleria d’Interior del Govern de les Illes Balears. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, 
sobre l’adequació de la rotonda de ses Païsses 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que la rotonda de Ses Païsses és una infraestructura que es va planificar perquè 
donés, al mateix temps, fluïdesa i alentiment al trànsit del municipi d’Artà.  
 
2. Atès que aquestes cruïlles s’han erigit com el millor sistema perquè el trànsit es 
desenvolupi de manera totalment ordenada tant en carreteres com a dins el municipis. 
 
3. Atès que, tot i ser una obra de recent construcció, es produeixen problemes de 
visibilitat, sobretot a la sortida lateral de Costa i Llobera en direcció Palma, ja que al 
conductor que pretén entrar dins la mateixa rotonda des d’aquest costat li costa molt 
veure i controlar, de manera còmoda, els cotxes que van pel vial central de Costa i 
Llobera en el mateix sentit.  
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4. Atès que tant l’avinguda com l’execució de la rotonda pertany al Departament de 
Carreteres del Consell de Mallorca. 
 
5. Atès que aquesta és la via de sortida de la majoria dels pares que recullen els seus 
fills dels col·legis Sant Bonaventura i Sant Salvador d’Artà. 
 
Per tot això, presentam les següents  
 
PROPOSTES D’ACORD 

 
1. Instar el Departament de Carreteres del Consell de Mallorca a trobar una solució al 
problema que presenta aquesta rotonda. 
 
2. Manifestar al Departament de Carreteres del Consell de Mallorca la intenció de 
col·laboració i d’informació per part de l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. Trametre aquesta moció a la Presidència del Consell de Mallorca i al Departament de 
Carreteres del Consell de Mallorca.” 
 
La batlessa accidental diu que l’Equip de Govern està a favor de la moció. Diu que 
saben que s’hi està fent feina i que està previst que aquesta setmana es col·loqui el 
mirall per veure els cotxes que transiten per la rotonda. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Departament de Carreteres del Consell de Mallorca a trobar una solució al 
problema que presenta aquesta rotonda. 
 
2. Manifestar al Departament de Carreteres del Consell de Mallorca la intenció de 
col·laboració i d’informació per part de l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. Trametre aquesta moció a la Presidència del Consell de Mallorca i al Departament de 
Carreteres del Consell de Mallorca. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Unió Independents d’Artà, 
sobre la necessitat de realitzar una campanya de conscienciació entre la població 
escolar sobre el consum d’alcohol a la festa de Sant Antoni 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
1. Atès que la festa de Sant Antoni és la que els joves del municipi se senten més seva.  
 
2. Atès que sembla que s’afavoreix el consum d’alcohol com una manera de fer més 
festa. 
 
3. Atès que la festa no ha d’anar unida, necessàriament, al consum sistemàtic d’alcohol. 
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4. Atès que el mateix Dimoni Gros, Xisco Sansó, al vídeo de la festa de 2008, ja es feia 
ressò que ell no havia necessitat mai beure alcohol per fer festa. 
 
5. Atès que a Artà hi ha un centre jove amb capacitat de convocatòria. 
 
6. Atès que encara falten mesos per a les pròximes festes de Sant Antoni i que, per tant, 
es pot dur a terme una campanya prou important, sense que s’hagi d’improvisar una 
campanya amb presses.  
 
7. Atès que el consum d’alcohol no només ocorre durant les festes de Sant Antoni, però 
sí que és quan s’evidencia més aquesta tradició. 

 
Per tot això, presentam al Ple la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD 

 
L’Ajuntament d’Artà, amb la col·laboració de l’Obreria del Sant (que també té molt de 
poder de convocatòria), el Centre Joves i altres associacions o entitats que es considerin 
adients per a l’empresa, emprendrà una campanya de conscienciació per al no consum 
d’alcohol entre els joves artanencs i coloniers.” 
 
El regidor de Joventut i Esports, Sr. Galán, diu que bàsicament estan d’acord amb la 
moció. Creuen que s’ha de fer una campanya municipal, més genèrica, per llevar el 
consum d’alcohol. Proposa refer tota la moció, fent una moció genèrica i no tan sols 
referida a la festa de Sant Antoni. Els convida a redactar una moció entre tots i dur-la a 
aprovació en el proper plenari. Troba que el problema és més greu que relacionar-lo 
només amb la festa de Sant Antoni. Diu que seria millor llançar una campanya des de 
Joventut per evitar el consum d’alcohol. 
 
La portaveu d’ UIA, Sra. Tous, retira la moció de l’ordre del dia, amb el compromís de 
fer una moció entre tots i dur-la a aprovació en el proper plenari. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
sobre l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà a l’Agència per a la Protecció de la 
Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca (APLUTM) 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
1. Atès que el Ple del Consell de Mallorca de 10 de novembre de 2008 va aprovar 
definitivament l’Agència per a la Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de 
Mallorca (APLUTM). 

 
2. Atès que en el Ple dels pressuposts de 2009 del Consell de Mallorca, de 17 de 
novembre de 2008, es va aprovar la dotació econòmica necessària per posar en 
funcionament l’esmentada Agència. 
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3. Atès que el cost d’aquest servei ha de ser de 0 euros, almenys els tres primers anys de 
funcionament d’aquesta Agència, per als ajuntaments que li vulguin cedir les 
competències en la matèria del seu objecte. 

 
Per tots els motius exposats, aquest regidor proposa al Ple les següents 
 
PROPOSTES D’ACORD 

 
1. Sol·licitar al Consell de Mallorca la incorporació immediata de l’Ajuntament d’Artà a 
l’Agència per a la Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca. 

 
2. Facultar el batle de l’Ajuntament d'Artà, Rafael Gili Sastre, per signar els documents 
necessaris per tal de fer efectiva aquesta incorporació.” 
 
La batlessa accidental diu que votaran en contra de la moció. Estan a favor d’aquesta 
Agència, que, quan es va aprovar, va comptar amb el suport d’aquest Ajuntament. No 
obstant això, hi ha uns temes pendents de negociar: el referent al finançament i al 
personal. De les darreres converses amb el Consell, diu la batlessa accidental, s’extreu 
que volen una adhesió escalonada dels municipis: primer els més petits i després, els 
altres. Per tot això, no és possible la incorporació immediata. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que troba molt estranyes les explicacions de l’Equip 
de Govern. 
 
La batlessa accidental diu que el que ha dit ja ho varen dir en altres sessions plenàries. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que veu reticències de l’Equip de Govern per 
adherir-se a l’Agència. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, no entén el motiu del finançament per no adherir-se a 
l’Agència. Diu que fa pensar que hi ha reticències i un motiu afegit, que l’Equip de 
Govern no es vulgui adherir a l’Agència. 
 
El  portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que pareix entendre que el problema és la 
incorporació immediata. Per això, lleva de la moció la paraula “immediata”. 
 
La batlessa accidental diu que no saben quan es resoldran aquests temes. Si no 
s’entenen amb aquests temes i ho acorden per Ple, ens obligarem a adherir-nos, diu la 
batlessa accidental. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que el tema del finançament és una 
negociació. En relació al personal, s’ha convocat de manera interina una arquitecta i hi 
ha una plaça d’administratiu per a l’àrea d’Urbanisme que no es convoca. El portaveu 
esmentat diu que, si volen conservar el territori i volen que els ajudin, quan els volen 
ajudar no voten a favor de la moció. 
 
La batlessa accidental diu que els dos temes que ha esmentat van lligats a l’adhesió a 
l’Agència. Diu al portaveu d’EV/ERC que la contractació de l’arquitecta com a 
funcionària interina es fa perquè no hi ha més que un arquitecte i que no poden esperar 
el procés per seleccionar un funcionari de carrera. Diu que la plaça d’administratiu de 
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l’àrea d’Urbanisme, per ara, no es convoca, però que ja es convocarà. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 4 vots a favor (EV/ERC, UIA i 
PP) i 6 vots en contra (UM i PSOE), no resta aprovada per manca de quòrum en la 
votació. 
 
 
11. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per Els Verds-Esquerra d’Artà, 
sobre el foment de l’accés i implementació de programari (software) lliure 

 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atesa la Proposició no de llei del Grup Parlamentari Socialista aprovada el passat 9 
de desembre per aquesta mateixa Cambra, i que té per objectiu instar el Govern de les 
Illes Balears al “foment de l’accés i implementació de programari lliure”. 
 
2. Atesa l’exposició de motius de la Proposició no de llei esmentada, que diu el següent: 
 
“TÍTOL: FOMENT DE L’ACCÉS I IMPLEMENTACIÓ DE PROGRAMARI LLIURE 
 
Les noves tecnologies de la informació i de la comunicació (NTIC) han modificat els 
hàbits, l’oci, les conductes, les formes de treball i de gestió de la informació de la 
ciutadania del segle XXI. A la societat de la informació els membres han adoptat una 
nova manera d’organitzar-se a tots els nivells. Les NTIC han esdevingut, per tant, una 
nova forma d’integració i cohesió, la qual cosa implica que les administracions 
públiques hagin de realitzar tots els esforços possibles per a què tots i totes puguem 
gaudir amb igualtat d’oportunitats de les possibilitats que ens ofereixen aquestes eines.  
 
Avui comprovam com hi ha nombroses ruptures digitals a la nostra societat: entre els 
natius digitals i els no natius, entre aquells que troben un motiu per a utilitzar els nous 
sistemes i aquells que no, o simplement entre aquells que tenen els mitjans per a 
accedir-hi i aquells que no.  
 
Ens plantejam com a actuació preferent potenciar i facilitar aquest accés a les NTIC, 
creant vies d’utilització de les eines digitals totalment gratuïtes: parlam del programari 
lliure. La democratització de la tecnologia passa per la possibilitat d’usar, modificar i 
redistribuir el programari de manera totalment lliure. Aquesta democratització del món 
digital, element fonamental per a reduir les desigualtats derivades de la implementació 
de les NTIC com a element fonamental de desenvolupament social, econòmic i 
personal, requereix necessàriament del suport de l’administració pública. 
 
Per això, el Grup Parlamentari Socialista presenta la següent 
 
PROPOSICIÓ NO DE LLEI 
 
El Parlament de les Illes Balears insta el Govern de les Illes Balears a concentrar els 
seus esforços en potenciar i facilitar l’accés de la ciutadania al programari lliure i a 
estudiar la implementació d’aquest tipus de programari a l’administració pública de les 
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Illes Balears.” 
 
3. Atès que el programari lliure, a més, se sol poder aconseguir de franc, o, en tot cas, no 
s’han de pagar llicències d’ús per a cada ordinador que ha de dur el programa. És a dir, 
que o és de franc, o just es paga una vegada, independentment de si s’executa a un o 
molts maquinaris, amb l’estalvi que això podria suposar per a l’Ajuntament. A més 
s’allibera l’administració de contínues actualitzacions (tant de programari com de nous 
equips), amb el conseqüent estalvi en noves llicències d’ús i en nous maquinaris. 
 
Per tots els motius exposats, aquest regidor proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS 
 
1. Expressar l’acord de l’Ajuntament d’Artà a la Proposició no de llei del Grup 
Parlamentari Socialista, aprovada el passat dia 9 de desembre al Parlament de les Illes 
Balears, i, d’acord amb això, instar el Govern de les Illes Balears al foment de l’accés i 
implementació de programari lliure. 
 
2. Instar l’Equip de Govern l’Ajuntament d’Artà a iniciar als ordinadors municipals un 
canvi progressiu de tots els programes que es fan servir amb formats tancats per altres 
amb formats oberts, tant a aquell maquinari d’ús administratiu i de gestió interna, com 
al maquinari d’ús per al públic (biblioteques, Escola d'Adults, etc.). 
 
3. Trametre aquest Acord al Parlament de les Illes Balears, al Govern de les Illes 
Balears, al Consell de Mallorca, a la Comissió Balear de Tecnologies de la Informació i 
la Comunicació, al Consorci d'Informàtica Local de Mallorca (Cilma) i a la  Federació 
d'Entitats locals de les Balears (FELIB).” 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, 
manifesta que l’Equip de Govern està d’acord amb el punt núm. 1 de la part dispositiva. 
En relació al punt núm. 2, diu que no el poden acceptar, ja que tenen mancances 
econòmiques i de personal. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat amb la moció. Diu que 
aquesta vegada no entrarà en contradicció amb el que fa el seu Parlament. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi veu una sèrie d’inconvenients, com són els 
efectes indirectes en empreses locals que ens subministren programes informàtics. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que no llevarà el punt núm. 2 de la part 
dispositiva, ja que es xerra de canvi progressiu. En relació a allò que ha dit el portaveu 
del PP, relacionat amb les empreses, diu que serà una primera passa de responsabilitat el 
fet de diversificar els fons. 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, diu 
que no es poden comprometre al canvi progressiu de tots els programes de 
l’Ajuntament. 
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A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 2 vots a favor (EV/ERC i 
UIA), 6 vots en contra (UM i PSOE) i 2 abstencions (PP), no resta aprovada per manca 
de quòrum en la votació. 
 
A continuació, la batlessa accidental diu que hi ha una moció, que s’ha de votar la seva 
inclusió en l’ordre del dia i que s’ha de debatre, si n’és el cas. 
 
M1. Moció presentada per Els Verds/Esquerra d’Artà, sobre la iniciativa per a la 
dotació als llocs de més freqüentació de públic del terme i als vehicles de la Policia 
Local de desfibril·ladors semiautomàtics (DESA) 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, explica que el motiu de la urgència consisteix en 
fer les passes perquè aquest estiu es doti d’aquests aparells i es doni la informació 
necessària. 
 
La batlessa accidental, Sra. Servera, diu que considera que el portaveu d’EV/ERC no 
justifica la urgència, que es pot dur la moció en el proper plenari i que, per tot això, 
l’Equip de Govern votarà en contra de la urgència i de la inclusió de la moció en l’ordre 
del dia. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, se sotmet a votació la urgència de la moció i la seva inclusió en l’ordre 
del dia, la qual cosa, per 2 vots a favor (EV/ERC i UIA), 6 vots en contra (UM i PSOE) 
i 2 abstencions (PP), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
12.  Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 
desembre de 2008 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 
desembre de 2008. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
13. Precs i preguntes 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA. 
 
PRECS 
 
1. Demanem a l’Equip de Govern que posi llum a l’escala de l’Estació, ja que hi ha 
hagut dones que hi van a fer classes que han caigut i d’altres, més previsores, que hi 
acudeixen amb una bona llanterna. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
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2. Demanem a l’Equip de Govern que, en haver una possibilitat de fer una inversió 
important com la del Fons d’Inversió Estatal, es reuneixi amb l’oposició i consensuï els 
projectes, com ha fet el batle de Manacor, per posar un exemple dels més propers. 
Aquesta seria, sens dubte, una mostra de transparència de l’Equip de Govern.  
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
PREGUNTES 
 
1. MEDI AMBIENT 
 
1.1. Quines gestions ha fet l’Equip de Govern perquè es deixin d’abocar aigües fecals al 
torrent dels Revolts, a l’altura de la carretera de Palma? 
 
Resposta: S’estan fent els esbrinaments corresponents. 
 
1.2. Quina resposta ha donat la Conselleria de Medi Ambient perquè es deixin de 
produir aquests vessaments? 
 
Resposta: Raons oportunes. 
 
1.3. Quines tasques realitzarà la brigada verda que actualment té l’Ajuntament? 
 
Resposta: L’Ajuntament no té brigada verda, sinó brigada mediambiental. 
 
1.4. Qui és la persona encarregada de supervisar la seva feina? 
 
Resposta: El batle. 
 
1.5. Quines eines no tenien els seus operaris i, segons la regidora, els feien falta per 
acabar d’endreçar la zona on hi havia el punt verd de ses Païsses? 
 
Resposta: Les pertinents per no fer-se mal amb els batzers. 
 
2. SOLIDARITAT 
 
2.1. Sense comptar amb la partida de 2009, quina és la quantitat que l’Ajuntament 
d’Artà deu al Fons Mallorquí de Solidaritat? 
 
Resposta: Aproximadament, 160.700 €. 
 
3. FESTES 
 
3.1. Per què la Festa de l’Estendard es va haver de fer gairebé a les fosques i sense equip 
de megafonia? 
 
Resposta: Per problemes tècnics. 
 
4. JOVENTUT 
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4.1. Per què va tenir vacances el Centre Jove per Nadal? 
 
Resposta: Per canvi de personal. 
 
4.2. Han canviat els responsables del centre? 
 
Resposta: Sí. 
 
4.3. Si és que sí, quins han estat els motius? 
 
Resposta: 10 hores d’un tècnic i 10 hores d’un monitor. L’al·lota que hi havia ha causat 
baixa. La Creu Roja ha contractat una persona durant 10 hores. 
 
4.4. Quines activitats s’han duit a terme al Centre Jove per preparar les festes de Sant 
Antoni? 
 
Resposta: Cap en especial. 
 
5. INTERIOR 
 
5.1. Ha pogut esbrinar el regidor si tots els regidors han fet la declaració de béns que es 
fa a principi de legislatura? 
 
Resposta: Sí. 
 
5.2. Qui no l’ha feta? 
 
Resposta: L’hem feta tots. 
 
5.3. La Junta de Govern, a la sessió de dia 2 de desembre de 2008, va aprovar les bases 
que regiran la convocatòria per cobrir 1 plaça d’arquitecte amb caràcter d’urgència com 
a funcionari interí pel sistema de concurs oposició, incloses en l’oferta d’ocupació 
pública per a l’any 2008. És normal que només hi hagi un arquitecte al tribunal 
qualificador?  
 
Resposta: És legal. 
 
5.4. El temari és el següent: 
“ 1. L’organització municipal a la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local, i 
les seves reformes: el Batle, el Ple, els tinents de batle, la Junta de Govern Local. 
2. Principis generals d’actuació de l’administració pública. Els drets dels ciutadans en 
les seves relacions amb les administracions públiques. Concepte d’interessat en el 
procediment administratiu. Capacitat d’obrar i representació. 
3. El Text refós de la Llei de sòl (RDL 2/2008): bases del règim del sòl. Concepte de sòl 
urbà i solar a la Llei 4/2008 de desenvolupament sostenible a les Illes Balears. 
4. Normes d’ordenació del Pla Territorial de Mallorca: disposicions generals, àrees de 
desenvolupat urbà i àrees sostretes del desenvolupament urbà. 
5. La Llei 6/1997 del sòl rústic de les Illes Balears. 
6. La llicència municipal d’obres i les ordres d’execució: regulació a la Llei 10/1990 de 
disciplina urbanística. 
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7. Concepte d’infracció urbanística a la Llei 10/1990 de disciplina urbanística. La Llei 
8/1988 d’edificis fora d’ordenació. 
8. La Llei 5/2005, de conservació d’espais de rellevància ambiental: categories 
d’espais naturals protegits, règim general d’usos. El PORN de la Península de Llevant i 
la Xarxa Ecològica Europea ‘Natura 2000’ al municipi d’Artà. 
9. El planejament urbanístic general municipal d’Artà.” 
 
Ens demanam, per què no s’han pres la molèstia de redactar correctament el nom de les 
normes legals? 
 
Resposta: S’han pres totes les molèsties necessàries. 
 
5.5. A la Llei 5/2005 s’explica el PORN de la península de Llevant? 
 
Resposta: Crec que tenen les eines per consultar-les, no tenc ni la necessitat ni 
l’obligació de saber-ho. 
 
5.6. Per què hi figura com si realment fos així? 
 
Resposta: No sé si hi figura. 
 
6. URBANISME 
 
6.1. S’ha pres alguna mesura per evitar que pateixi danys la cova prehistòrica del Turó 
del Molí com a conseqüència de les obres que es fan al solar on està ubicada. 
 
Resposta: Sí. 
 
6.2. S’ha pres alguna mesura per preservar el molí d’aigua del Molinet  arran de les 
obres de reforma que es fan a l’edifici on està ubicat. 
 
Resposta: No. 
 
6.3. Quin tipus de llicència té aquest edifici?  
 
Resposta: Obra major de l’any 2004. 
 
6.4. Per què l’Equip de Govern ha informat les al·legacions presentades a l’aprovació 
inicial de les normes i no ha pogut contestar-les als interessats? 
 
Resposta: L’Equip de Govern no ho ha informat, ho farà el Ple en l’aprovació 
provisional. 
 
6.5. Considera l’Equip de Govern correcta aquesta manera de procedir? 
 
Resposta: Sí. 
 
6.6. Considera ètica l’Equip de Govern aquesta manera de procedir envers els 
ciutadans? 
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Resposta: Sí, s’ha fet segons llei. 
 
6.7. Quan contestaran les al·legacions als interessats? 
 
Resposta: Una vegada resoltes pel Ple. 
 
6.8. Per què els tècnics informen al·legacions presentades sis mesos després d’acabar el 
període de presentació? 
 
Resposta: Perquè es quan s’ha pogut. 
 
6.9. Han consensuat peticions amb els propietaris afectats per infraestructures com el 
velòdrom?  
 
Resposta: S’ha procurat. 
 
6.10. A la vista que hi ha una modificació substancial de les normes subsidiàries 
aprovades inicialment i la nova redacció, obriran una nova fase d’informació pública, 
com seria el més normal? 
 
Resposta: No pareix que hi hagi tal modificació substancial. 
 
6.11. Per què aquest nou supermercat que sembla que s’ha d’implantar al polígon no es 
podia fer a la zona marcada com a equipament comercial i que superava els 5.000 
metres? 
 
Resposta: No hi ha cap constància formal d’aquest nou supermercat. 
 
6.12. El conveni de Son Tallet, modificat sense passar per Ple en la darrera ocasió, es va 
fer aviat perquè s’havia de fer la circumval·lació i perquè s’havia de cedir un espai per 
fer-hi la caserna de la Guàrdia Civil. Per què no es comença a fer aquesta instal·lació? 
 
Resposta: Fins que no s’executi no es farà aquesta instal·lació. 
 
6.13. Quan està previst que es comenci? 
 
Resposta: Quan es pugui. 
 
6.14. És correcte modificar un conveni que s’ha aprovat per Ple sense que hi torni a 
passar, per Ple? 
 
Resposta: No s’ha modificat mai. 
 
 
Seguidament, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentats per EV/ERC. 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que es publiquin a la web municipal els distints 
reglaments i normatives municipals, de manera que es puguin consultar i localitzar 
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còmodament per part dels ciutadans i ciutadanes i en acompliment de l’esperit i la lletra 
d’allò que estableixen els articles 116-119 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears (com per exemple, el Reglament per a 
l’ús de la llengua catalana, la Normativa d’edicions i publicacions, el Reglament de 
circulació de vehicles motoritzats als espais naturals protegits del terme municipal, el 
Reglament del Fòrum de Participació ciutadana de la Colònia, el Reglament municipal 
de Subvencions o el Reglament de protocol).  
 
Resposta: S’estudiarà. 
 
2. Demanam a l’Equip de Govern que elimini les reixes que envolten els escocells 
(alcorques) dels platers de la plaça Conqueridor. Es tracta d’unes reixes baixes de ferro, 
quadrades, que presenten unes cantonades molt agudes. Aquestes cantonades preocupen 
molt seriosament els pares i mares dels nins petits que juguen en aquesta plaça, perquè 
entenen (amb prou seny) que és molt fàcil que es pugui produir una desgràcia si un 
al·lot es pega un mal cop amb aquestes reixes. 
 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
3. Demanam a l’Equip de Govern que, una vegada eliminats —com s’ha fet a la fi— els 
punts d’abocament il·legal d’enderrocs (en particular el que es troba situat a prop de la 
rotonda de ses Païsses), es faci en el futur una tasca d’eliminació immediata dels que 
apareguin, evitant l’efecte crida que provoquen i el seu conseqüent augment. Si no es fa, 
s’hi continuaran produint més abocament il·legals i molestant els veïnats, amb perjudici 
també del paisatge i la qualitat ambiental de la zona. 
 
Resposta: Es procurarà fer. 
 
4. Demanam a l’Equip de Govern que millori les instal·lacions de l’aparcament de la 
Clota, actualment ple de clots, per millorar-ne les seves condicions d’ús i evitar la 
formació de bassiots. 
 
Resposta: Quan es tenguin doblers. 
 
5. Dmanam a l’Equip de Govern que millori les instal·lacions dels parcs infantils, 
especialment els d’Artà, que es troben en deplorables condicions i que suposen riscs per 
als infants, i que, mentre aquesta millora no es faci efectiva, es procedeixi a precintar, 
com a mínim, els situats a la plaça del Progrés i al carrer d’Amadeo. Demanam, així 
mateix, que s’estableixi algun sistema de revisió i manteniment periòdics per tal de 
conservar-los en els temps i de minvar-ne els marges de perillositat. 
 
Resposta: S’està fent feina. 
 
PREGUNTES 
 
HABITATGE 

1. Ha presentat l’Equip de Govern a la Conselleria d’Obres Públiques i Habitatge 
alguna proposta de sòl municipal per a la construcció d’habitatges protegits, en la línia 
del que expressà el batle, “el jovent necessita aquest impuls i li hem de donar resposta” 
(Ple de gener de 2008), i de les declaracions fetes a Diario de Mallorca (27-03-2008), 
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“[...] cercarem solucions per a incentivar el jovent, que pugui accedir a un habitatge a 
preus raonables”? 
 
Resposta: No, oficialment. 

 
2. Quants d’habitatges cedits per persones residents a la Residència de Persones Majors 
d’Artà té actualment l’Ajuntament d’Artà sota la seva propietat?  
 
Resposta: 3. 
 
3. Quants d’aquests habitatges reben algun ús municipal? 
 
Resposta: 1. 
 
4. Quins usos? 
 
Resposta: El de magatzem. 
 
5. Té previst l’Equip de Govern rehabilitar aquests habitatges per a què es puguin fer 
servir, per exemple, com a llar per a emergències socials, o per a lloguer, etc.? 

 
Resposta: De moment, no. 

 
6. Troba necessària l’Equip de Govern una política d’habitatge dirigida a la creació d’un 
parc municipal d’habitatges de lloguer? 
  
Resposta: No. 
 
7. Quin és l’estat del projecte i el procés de reforma de la Residència de Persones 
Majors d’Artà? 
 
Resposta: Està presentat al Fons Estatal d’Inversió Local. 
 
8. Quan considera l’Equip de Govern presentar als partits de l’oposició i fer públic 
aquest projecte? 
 
Resposta: Quan vulguin, es troba en el despatx de la secretària. 
 
AGRICULTURA, MEDI AMBIENT I PATRIMONI NATURAL I CULTURAL DEL 
PARC NATURAL DE LA PENINSULA DE LLEVANT (PNL) 
 
1. Quins temes es varen tractar a les reunions de l’Autoritat Gestora i de la Junta 
Rectora, òrgans de govern del PNL, el passat dia 22 de gener? 

 
Resposta: Cinc punts:  1. Presentació dels nous membres de la junta. 

2. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
3. Memòria d’actuacions i dossier de premsa. 
4. Programa anual de l’exercici de 2008. 
5. Esborrany del programa anual de l’exercici de 2009. 
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2. S’hi va produir alguna intervenció, per part dels nostres representants municipals? 
 

Resposta: No. 
 

3. Si la resposta és afirmativa, en quin sentit a la primera reunió (Autoritat Gestora)? 
 
4. Si la resposta és afirmativa, en quin sentit a la segona reunió (Junta Rectora)? 

 
TORRENT DES MILLAC 
 
1. Va respondre l’Equip de Govern a la queixa sobre l’estat d’aquest torrent i les 
molèsties que provoca, formulada per alguns veïns dia 15 de juliol de 2008? 
 
Resposta: Sí. 
 
2. Si la resposta és afirmativa, quan? 

 
Resposta: A la Junta de Govern Local de dia 22 de juliol de 2008. 

 
3. Si la resposta és afirmativa, en quin sentit? 

 
Resposta: Trametent-la a Recursos Hídrics. 

 
4. Se n’ha tornat a ocupar, l’Equip de Govern, el batle o la regidoria de Medi Ambient, 
d’aquesta qüestió? 

 
Resposta: No. 
 
5. Si la resposta és afirmativa, com? 

 
EDIFICI DE L’ESCORXADOR 
 
1. Quins doblers va pagar l’Ajuntament com a promotor a l’empresa ATP pel “Projecte 
d’adaptació d’escorxador i construcció d’indústria càrnica a Artà”, redactat l'any 2003? 

 
Resposta: 24.710,93 €. 

 
2. Des de dia 8 de gener que hem sol·licitat tenir accés a aquest document, de manera 
infructuosa perquè, pel que es veu, no es troba, ha estat localitzat aquest document? 

 
Resposta: Hem demanat una còpia a l’empresa i ja la tenim. 

 
3. En cas afirmatiu, quan i a quin departament, despatx o dependència municipal? 
 
4. En cas negatiu, qui és el tècnic funcionari municipal responsable de la gestió 
arxivística municipal, tant en el moment de l’arxiu com en el moment de la recuperació 
de la informació? 

 
Resposta: No hem tengut mai un tècnic responsable i mai no es va donar per arxivar. 
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AGRICULTURA 
 
1. Té l’Equip de Govern algun interès en promocionar el sector primari del municipi? 

 
Resposta: Sí. 
 

2. Si la resposta és afirmativa, què ha fet al respecte? 
 

Resposta: S’ha anant xerrant amb persones relacionades amb el sector primari per 
esbrinar les necessitats del sector. 
 
3. Té l’Equip de Govern algun interès en la creació de marques alimentàries o d’altres 
productes agraris municipals o comarcals, relacionades, per exemple, amb el parc 
natural de Llevant? 

 
Resposta: Sí. 

 
4. Si la resposta és afirmativa, què ha fet al respecte? 

 
Resposta: Sol·licitar una subvenció per poder-ho dur endavant. 

 
APLICACIÓ DE LA NORMATIVA QUE REGULA LA CIRCULACIÓ DE 
VEHICLES NO AUTORITZATS EN ELS ESPAIS NATURALS PROTEGITS DEL 
TERME MUNICIPAL 
 
1. S’ha efectuat alguna denúncia per part de la Policia Local per infracció d’aquest 
Reglament municipal? 

 
Resposta: No. 

 
2. Per quin motiu no se senyalitzen o no s’augmenta la senyalització als espais protegits, 
sobretot als costaners, per facilitar l’acompliment d’aquesta norma? 

 
Resposta: De moment, no es considera oportú. 

 
3. S’han arreglat els que estan romputs o en tan mal estat de conservació que no es 
poden llegir, tal com es va fer amb el de Cala Tonó? 

 
Resposta: No. 

 
4. Quines han estat les “campanyes d’informació” dutes a terme i anunciades per la 
regidora de Medi Ambient a les sessions del Ple de maig i juliol? 

 
Resposta: Cap. 

 
5. Preveu l’Equip de Govern donar alguna passa per donar solució a aquest problema? 

 
Resposta: Sí. 

 
S’inclou una nova pregunta: Quina? 
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6. Dóna l’Equip de Govern alguna importància a la conservació dels nostres espais 
protegits, en el nivell de conservació del patrimoni natural? 

 
Resposta: Sí. 

 
7. Dóna l’Equip de Govern alguna importància a la conservació dels nostres espais 
protegits, en el nivell de promoció i oferta turística del nostre patrimoni natural més 
característic i valorat? 

 
Resposta: Sí. 

 
8. Té coneixement l’Equip de Govern que el famós Pla de competitivitat turística 
encarregat pel regidor de Turisme preveu que la circulació il·legal de vehicles per 
aquestes zones “pot traduir-se en impactes com la congestió i degradació de camins en 
períodes de vacances, molèsties a la fauna autòctona i augment del risc d’incendis 
forestals? 

 
Resposta: Sí. 

 
9. Té coneixement l’Equip de Govern que el pas il·legal de vehicles, sobretot a l’espai 
protegit dels Canons, possibilita que s’hi produeixin abocaments il·legals d’enderrocs? 

 
Resposta: No. 

 
CATÀLEG DE CAMINS 
 
1. Té previst l’Equip de Govern aprovar aquesta legislatura el Catàleg de camins del 
municipi? 

 
Resposta: No ho puc assegurar. 

 
2. Ha fet res l’Equip de Govern en aquest sentit? 

 
Resposta: No. 

 
URBANISME 
 
LLICÈNCIES DOBRA 
 
1. Quin temps es tarda, de mitjana, en resoldre una sol·licitud de llicència d’obra major 
a l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta: 4 mesos. 

 
2. Quin temps es tarda, de mitjana, en resoldre una sol·licitud de permís d’obra menor a 
l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta: De quinze dies a 1 mes. 

 



 30 

3. Per quin motiu no es convoca la plaça de funcionari administratiu prevista a les 
ofertes públiques de feina de l’Ajuntament de 2008 i 2009? 

 
Resposta: Es convocarà enguany. 

 
4. Preveu l’Equip de Govern cobrir-la en el futur? 

 
Resposta: Enguany. 

 
5. Si la resposta és afirmativa, quan? 

 
Resposta: No tenc una data concreta. 

 
6. Té coneixement l’Equip de Govern de les declaracions efectuades per la consellera de 
Treball i portaveu del Govern de les Illes, Joana Barceló, el passat dia 19 de desembre 
(Diari de Balears, 20-12-08), amb motiu de l’ensorrament de l’Hotel Son Moll, en el 
sentit d’establir acords de cooperació amb els ajuntaments més petits per a reforçar el 
seu personal tècnic? 

 
Resposta: Sí. 

 
7. Té constància l’Equip de Govern que s’hagi donat alguna passa en aquesta direcció? 

 
Resposta: No. 

 
8. Pensa l’Equip de Govern reivindicar aquest tipus d’ajuda al Govern de les Illes?  

 
Resposta: Sí, quan sigui oportú. 

 
DISCIPLINA URBANÍSTICA 
 
1. Per quin motiu no s’han obert expedients d’infracció corresponents a les obres dels 
solars dels carrers de la Murtera (núm. 45) i  de l’Arbocera (núm. 38), a la Colònia de 
Sant Pere? 

 
Resposta: A dia d’avui, la infracció no és tal. 

 
2. Té constància l’Equip de Govern de l’abocament d’enderrocs produït al solar del 
carrer de l’Arbocera, núm. 25? 

 
Resposta: No. 

 
3. Si la resposta és negativa, per quina raó? 

 
Resposta: Perquè el tècnic encara no ens ha informat. 

 
4. Si és afirmativa, per quin motiu no s’ha sancionat aquesta possible infracció de 
l’Ordenança municipal de neteja aprovada l’any passat? 

 
EXPOSICIÓ COMERCIAL DE MAQUINÀRIA AGRÍCOLA, POL. 12, PARC. 301 
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1. Quin és el motiu pel qual, a la fi, s’ha obert expedient de disciplina urbanística sobre 
les infraccions produïdes en aquesta parcel·la? 
 
Resposta: Perquè és el que tocava. 
 
2. Per quina raó s’ha tardat tant en procedir d’acord amb la legalitat, quan ja al mes de 
maig de l’any passat es feia referència en aquest Ple? 
 
Resposta: S’ha fet quan s’ha pogut. 
 
RÈTOLS PUBLICITARIS IL·LEGALS A LA PARCEL·LA 100 DEL POLÍGON 3 
 
1. S’ha fet res, respecte d’aquests tres rètols publicitaris il·legals en sòl rústic? 
 
Resposta: Sí. 
 
2. Si la resposta és afirmativa, què? 
 
Resposta: N’hem llevat un. 
 
3. Pensa el batle i regidor d’Obres obrir el corresponent expedient de disciplina 
urbanística? 
 
Resposta: Es contestarà en el proper plenari. 
 
4. Pensa tramitar-lo correctament i fer que es restableixi la legalitat, “com diu la llei”, 
tal com ja va dir a la sessió ordinària del Ple de maig de 2008? 
 
5. Va donar la Policia Local algun permís per a la seva instal·lació? 
 
Resposta: No. 
 
6. Si la resposta és afirmativa, quan? 
 
TEATRE MUNICIPAL 
 
EDIFICI 
 
1. Segons va publicar un mitjà de comunicació, ja s’ha efectuat alguna demanda per a 
què la Justícia estableixi les responsabilitats sobre les deficiències en aquest edifici 
municipal; és així? 
 
Resposta: No. 
 
2. Quan s’ha produït efectivament la demanda? 
 
3. Quan s’informarà el Ple de l’estat d’aquesta qüestió que l’Equip de Govern arrossega 
des de l’estiu de l’any 2005? 
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4. Qui ha assumit la despesa de procedir a clavar les lloses de pedra de la façana? 
 
Resposta: L’Ajuntament. 
 
5. Quines són les properes actuacions relatives a millores en l’edifici previstes? 
 
Resposta: Ascensors i calefacció. 
 
6. Qui n’assumirà la despesa? 
 
Resposta: L’Ajuntament. 
 
FUNCIONAMENT 
 
1. S’ha rebut alguna resposta de part del Ministeri de Cultura, del Govern de les Illes i 
del Consell de Mallorca, relativa a la instància d’incorporació de representants seus al 
Patronat de la Fundació del Teatre i de participació econòmica i en la gestió que aquest 
Ple va decidir efectuar el passat Ple de juliol? 
 
2. Si la resposta és afirmativa, en quin sentit? 
  
3. Ha fet res l’Equip de Govern al respecte? 

 
(La batlessa accidental diu que l’òrgan competent per a contestar aquestes preguntes és 
el Patronat de la Fundació Teatre d’Artà. 
 
El portaveu d’EV/ERC diu que no hi està d’acord, ja que hi fan referència a un acord de 
Ple.) 

 
TURISME 
 
1. Quines actuacions té previst efectuar enguany l’Equip de Govern de les previstes en 
el Pla de competitivitat turística encarregat l’any passat? 

 
Resposta: Depenem de l’aprovació per part dels governs autonòmic i central. 

 
RÀDIO ARTÀ MUNICIPAL 
 
1. Quins són els ingressos de Ràdio Artà Municipal en concepte de publicitat l’any 
2008? 

 
Resposta: 6.727 €. 

 
2. Quins són els ingressos de Ràdio Artà Municipal per publicitat institucional 
(Ajuntament, Consell de Mallorca, conselleries) i/o per programes relacionats i 
encarregats per les administracions públiques supramunicipals? 

 
Resposta: Cap. 

 
3. Compta Ràdio Artà Municipal amb el preceptiu títol habilitant de la radiodifusió 
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sonora? 
 

Resposta: Està pendent de la darrera revisió per part de la conselleria. 
 

4. Si la resposta és afirmativa, quan es va produir la publicació en el BOIB? 
 
5. Si és negativa, quan procedirà l’Equip de Govern a regularitzar la radiodifusió 
d’aquest mitjà de comunicació municipal? 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 

 
PERSONAL MUNICIPAL 
 
1. Quan té previst l’Equip de Govern convocar els llocs de feina ocupats irregularment 
(“indefinits”) actualment: dinamitzador cultural, diplomat en Relacions Laborals, 
educador social, monitors de Ludoteca, etc.? 

 
Resposta: No tenem dates concretes. 

 
2. Ha rebut l’Ajuntament alguna demanda judicial, per part d’algun treballador 
municipal, amb motiu del caràcter “indefinit” o “fix” del seu lloc de feina? 

 
Resposta: Sí. 

 
3. Quina despesa ha suposat o suposarà aquesta demanda, en concepte de missers i 
procuradors? 

 
Resposta: Encara no ho sabem. 

 
4. Quina és la urgent necessitat sobre la qual es fonamenta la convocatòria, amb caràcter 
urgent, de la plaça d’arquitecte municipal? 

 
Resposta: Les tasques pròpies de la plaça d’arquitecte municipal. 

 
5. Quin és el motiu pel qual es vol cobrir de manera interina aquesta plaça? 

 
Resposta: Així es considera oportú. 

 
6. Per quin motiu no s’ha convocat per a cobrir-la com a funcionari/ària de carrera? 

 
Resposta: No s’ha considerat oportú. 

 
7. Quan es preveu cobrir-la correctament, això és, amb un funcionari/ària de carrera? 

 
Resposta: Està coberta correctament. 

 
8. Quan es durà a terme una catalogació dels llocs de feina? 

 
Resposta: No tenim cap data concreta. 
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9. S’ha plantejat l’Equip de Govern la necessitat de funcionaritzar determinats llocs de 
feina, com ara als caps d’àrea i caps de serveis municipals i de caràcter permanent, 
segons la legislació vigent (art. 9 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de 
l’empleat públic, per exemple)? 

 
Resposta: Sí. 

 
10. Quan pensa l’Equip de Govern readmetre al seu lloc de feina el cap de la Policia 
Local d’Artà, tal com obliga la legislació vigent? 

 
Resposta: Feim el que ens obliga la legislació vigent. Crec que no està ben informat de 
la situació actual. El readmetrem quan legalment ens correspongui. 

 
11. Quan va esdevenir ferma la sentència judicial que declarava nul de ple dret l’acte de 
suspensió de sou i feina d’aquest funcionari? 

 
Resposta: Segons l’article 85.1 de la Llei 29/1998, als 15 dies, comptadors des de la 
notificació de la sentència. 

 
12. Se li haurà de pagar el salari corresponent al temps que ha estat suspès de sou i 
feina? 

 
Resposta: Sí. 

 
13. Quan es va produir la sol·licitud de reincorporació per part d’aquest funcionari? 

 
Resposta: L’1 de desembre de 2008. 

 
14. Fins quan té l’Ajuntament d’Artà de termini per respondre aquesta sol·licitud? 

 
Resposta: Tres mesos. 

 
15. Quin cost mensual suposa a l’Ajuntament la nòmina del cap de la Policia Local 
d’Artà de mitjana, incloent-hi la despesa salarial prevista per aquest lloc de feina per a 
l’any 2009 i els distints suplements? 

 
Resposta: 2.905,03 € bruts. 

 
16. Per quin motiu no es procedeix a la readmissió, perseguint l’estalvi en aquestes 
despeses salarials per duplicat? 

 
Resposta: No sempre l’estalvi és la millor solució. 

 
POLICIA LOCAL 
 
1. De quin any és l’Ordenança municipal de policia i bon govern en vigor? 

 
Resposta: Se cercarà, no ho hem trobat. 

 
2. Considera l’Equip de Govern oportú i/o necessari actualitzar aquesta Ordenança? 
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Resposta: S’està estudiant. 

 
3. Si la resposta és afirmativa, quan preveu dur-la a debat i aprovació? 
 
4. Considera l’Equip de Govern necessari efectuar controls d’alcoholèmia dins els 
nuclis urbans del municipi? 

 
Resposta: No és necessari, però sí convenient qualque vegada. 

 
5. És conscient l’Equip de Govern que els controls d’alcoholèmia de la Policia Local 
obliguen actualment els agents a absentar-se del municipi sempre que vulguin confirmar 
una possible falta per conduir begut, per manca del preceptiu aparell d’alcoholèmia 
evidencial? 

 
Resposta: Sí. 

 
6. Ha sol·licitat l’Ajuntament d’Artà al Ministeri de l’Interior un d’aquests aparells 
evidencials, necessaris per a fer efectives les sancions per conduir sota els efectes de 
l’alcohol, per a poder efectuar “in situ” o, almenys, a l’oficina de la Policia Local 
d’Artà? 

 
Resposta: Sí. 

 
7. És coneixedor l’Equip de Govern que als municipis veïnats les policies locals varen 
ser dotades de forma gratuïta d’etilòmetres evidencials, cedits pel Ministeri de 
l’Interior? 

 
Resposta: No. 
 
8. Si la resposta és negativa, per quina raó? 

 
Resposta: Em pareix una pregunta absurda. Si no ho sé, no puc donar una raó concreta. 

  
9. Mentre no es disposi d’aquest aparell, i només es disposi de l’aparell etilomètric de 
contrast per a mesurar l’alcoholèmia, per quin motiu els controls d’alcoholèmia 
s’efectuen només amb un dispositiu de dos agents, quedant el municipi en ocasions 
sense cap agent de la Policia Local per haver d’anar a efectuar l’etilometria evidencial 
als municipis veïnats? 

 
Resposta: Li puc assegurar que no es cap motiu polític, són motius tècnics, que els pot 
comentar amb el cap de policia. 

 
10. En cas que passi algun incident mentre els agents de la Policia Local s’absenten del 
municipi —per la raó anteriorment esmentada, o per qualsevol altre motiu—, existeixen 
garanties o algun tipus de conveni per tal d’assegurar la presència d’alguna patrulla del 
cos de la Guàrdia Civil al nostre terme municipal que pugui cobrir els serveis? 

 
Resposta: Sí. 
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11. Es troba en vigor la Junta Local de Seguretat i el seu Reglament, aprovat inicialment 
el passat mes de juliol per aquest Ple? 

 
Resposta: Sí. 

 
12. Si la resposta és afirmativa, s’ha produït alguna reunió d’aquesta? 

 
Resposta: No. 

 
13. S’ha realitzat algun estudi pel qual es puguin avaluar les necessitats del municipi, 
per exemple, la de donar cobriment de Servei de Policia Local les 24 hores? 

 
Resposta: No. 

 
14. S’ha fet algun estudi per tal de saber el nombre d’integrants dels quals ha de 
disposar la plantilla per garantir-ne el seu normal funcionament, tant pel que fa al 
nombre d’agents com al materials i infraestructures?   

 
Resposta: No. 

 
15. Quants d’agents de la Policia Local assistiran enguany a cursos de formació 
organitzats per l’Escola Balear d’Administració Pública, l’accés i assistència als quals 
només sigui possible amb permís o proposats pel cap de la Policia Local? 

 
Resposta: No puc saber què passarà d’aquí a finals d’any. 

 
16. Quantes sol·licituds d’assistència a aquest tipus de cursos han efectuat els agents els 
anys 2007 i 2008? 

 
Resposta: No tenc les dades, se cercaran i li contestarem. 

 
17. A quants de cursos d’aquest tipus ha assistit el cap de la Policia Local els anys 2007 
i 2008? 

 
Resposta: No tenc les dades, se cercaran i li contestarem. 

 
18. A quants de cursos d’aquest tipus ha d’assistir el cap de la Policia Local d’Artà 
aquest any 2009, aprovats o amb la constància de l’Equip de Govern? 

 
Resposta: No podem saber que passarà el 2009. 

 
19. Les denúncies de trànsit tramitades per la Policia Local d’Artà que comporten 
pèrdua de punts als carnets de conduir, es tramiten a la Prefectura Provincial de Trànsit 
per a l’efectiva retirada de punts? 

 
Resposta: De moment, no. 

 
20. Si la resposta és negativa, quin és el procediment que s’hauria de seguir amb aquest 
objectiu? 
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Resposta: Mitjançant un conveni amb la Conselleria. 
 

21. S’ha donat alguna passa, per part de l’Ajuntament, en aquesta direcció? 
 

Resposta: Sí. 
 

22. S’ha assabentat l’Equip de Govern que al BOIB núm. 178, de 20 de desembre, es va 
publicar el Decret 137/2008, de 12 de desembre, pel qual es regula l’ús de 
desfibril·ladors externs semiautomàtics en centres no sanitaris de les Illes Balears? 

 
Resposta: Sí. 

 
23. Recorda l’Equip de Govern el seu compromís anunciat al Ple del mes de març de 
2008 de tenir en compte el nostre prec de dotar els vehicles de la Policia Local d’aquest 
tipus d’aparell, així com de potenciar la formació en el seu ús dels agents de la Policia 
Local d’Artà? 

 
Resposta: Sí. 

 
24. Ha fet res l’Equip de Govern en aquest sentit? 

 
Resposta: No. 

 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA – FÒRUM DE LA COLÒNIA 
 
1. En quines dates es varen poder presentar propostes en el procés de pressuposts 
participatius de finals de 2008? 

 
Resposta: Del 3 al 9 de desembre de 2008. 

 
2. Quines dates, amb quin horari i a quines dependències municipals es va indicar que 
es podria dipositar el vot per part dels ciutadans? 

 
Resposta: Del 17 al 19 de desembre de 2008: 

- A l’oficina municipal de la Colònia, de dilluns a divendres, de 10 a 14 hores. 
- A la biblioteca municipal, de dilluns a divendres, de 16 a 19 hores. 
 

3. Es va fer efectiu aquest dret íntegrament? 
 

Resposta: Les votacions es pogueren realitzar els dies acordats fins al 19 de desembre, a 
les 14 hores, que era quan, d’acord amb la darrera assemblea de 16 de desembre i oberta 
a tothom, es va fixar una representant de l’assemblea, un representant municipal i 
l’administratiu de l’oficina municipal per tancar l’oficina i fer el recompte. 

 
4. Quants ciutadans varen participar presentant propostes? 

 
Resposta: 15 ciutadans. 

 
5. Quantes propostes es varen presentar? 
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Resposta: 25 propostes. 
 

6. Quants ciutadans varen participar en la votació? 
 

Resposta: 17 ciutadans. 
 

7. Quines varen ser les dues propostes més presentades? 
 

Resposta:  a) Mobiliari urbà (miralls, papereres...) (9 propostes). 
b) Cobriment del Poliesportiu (5 propostes). 

 
8. Quines varen ser les dues propostes més votades? 

 
Resposta:  a) Mobiliari urbà (miralls, papereres...) ( 9 vots). 

b) Sistema WiFi (Internet sense fils) (5 vots). 
 

9. Per quin motiu no es pot procedir a la cobertura del Poliesportiu? 
 

Resposta: S’està pendent de les NS. 
 

10. Quants doblers ha gastat l’Ajuntament, per decisió del Fòrum de la Colònia, després 
del filtratge tècnic de les propostes en avantprojecte i projecte bàsic d'aquesta obra de 
cobertura del Poliesportiu de la colònia? 

 
Resposta: 8.820,08 €. 

 
11. Quants vots va rebre la proposta de crear una xarxa Wi-Fi a la Colònia amb ocasió 
del procés dels pressuposts participatius en la seva edició de 2006? 

 
Resposta: 26. 

 
12. Per quin motiu l’Equip de Govern va decidir, després del filtratge tècnic de les 
propostes i d’aquesta votació, i de forma unilateral, no fer donar compliment a aquesta 
proposta? 

 
Resposta: L’empresa ens va fer un informe. 

 
13. Considera l’Equip de Govern dur a terme, aquesta vegada sí, aquesta proposta 
d’instal·lació de la infraestructura necessària per a la creació d’una xarxa Wi-Fi, o 
tornarà a defraudar els ciutadans participants en aquest procés de participació 
ciutadana? 

 
Resposta: En principi sí, no s’ha defraudat a ningú. 
 
Finalment, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat pel PP. 
 
PRECS 
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1. Demanam a l’Equip de Govern una solució d’urgència al renou provocat per les 
noves clavegueres transversals. L’escàndol és insuportable, i la passivitat de l’Equip de 
Govern també. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
2. Demanam a l’Equip de Govern que prohibeixi, previ estudi de la Policia Local, 
l’aparcament davant l’escalonada del convent, tant per raons estètiques del nostre 
patrimoni, com per la fluïdesa del trànsit. 

 
Resposta: Es farà si així ho diu l’estudi. 

 
3. Demanam a l’Equip de Govern que traslladi els cotxes immobilitzats amb paranys, en 
cas d’incompareixença del propietaris, a zones d’aparcament menys demandades, 
evitant situar-los a zones d’aparcament habituals dels clients de bars, restaurants i 
comerços del poble. 

 
Resposta: No es poden moure del lloc, segons l’ informe de la Policia Local. 

 
4. Demanam a l’Equip de Govern un major tacte i dedicació al nucli de la Colònia de 
Sant Pere, en especial pel que respecta al manteniment de la via pública, senyals de 
trànsit i pilons metàl·lics del passeig marítim. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
5. Demanam a l’Equip de Govern l’elaboració d’un estudi de mobilitat i senyalització 
del trànsit a la Colònia de Sant Pere. 

 
Resposta: S’estudiarà. 

 
6. Demanam a l’Equip de Govern la posada en marxa imminent d’un procés de 
pressuposts participatius per al nucli d’Artà. 
 
Resposta: S’estudiarà, però de moment, no ho trobam oportú. 

 
7. Demanam a l’Equip de Govern que tengui a bé convocar una comissió informativa 
per informar detalladament dels avantprojectes presentats al Govern central per a les 
ajudes del Govern central als municipis. 
 
(El portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira aquest prec.) 
 
PREGUNTES 
 
1. Quants d’expedients sancionadors en matèria urbanística ha posat en marxa 
l’Ajuntament d’Artà durant l’any 2008? 

 
Resposta: 22. 

 
2. Quants d’ells han estat tramesos per l’Ajuntament al Consell de Mallorca? 
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Resposta: Cap. 
 

3. Quina quantitat ha recaptat aquest Ajuntament per sancions urbanístiques durant 
l’any 2008? 

 
Resposta: 61.474,26 €. 

 
4. Des del darrer plenari, s’ha fet algun avanç en la constitució de l’entitat que ha de 
gestionar el pla de desenvolupament turístic d’Artà? Quina/es? 

 
Resposta: No. 

 
5. Des del darrer plenari, s’ha fet algun avanç per signar el conveni per remodelar el 
casal de Ca’n Solivellas? 

 
Resposta: No. 
 
6. Quan es té previst que es pugui signar? 

 
Resposta: En poder. 
 
7. Quan es té previst que s’iniciïn les obres? 

 
Resposta: Dins enguany. 

 
8. Finalment, i un cop acabat el termini per fer-ho, ha recorregut l’Equip de Govern la 
sentència del cas del cap de Policia? 

 
Resposta: No. 

 
9. Pensa l’Equip de Govern readmetre a l’excap de policia pròximament? 
 
Resposta: El readmetrem quan els advocats contractats per l’Ajuntament així ens ho 
aconsellin. 

 
10. Quins impediments troba l’Equip de Govern per a la seva readmissió immediata? 

 
Resposta: Té processos judicials pendents de resoldre. 
 
 
Acords 
 
1. Després d’haver fet les correccions, i com que no hi ha més intervencions, acordar, 
per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i deu els 
assistents, aprovar les actes de les sessions dels dies 9 d’octubre, 28 d’octubre i 25 de 
novembre de 2008, així com deixar damunt la taula l’acta de la sessió de 17 de 
desembre de 2008. 
 
2. Acordar, per 6 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (UIA) i 3 abstencions (PP i 
EV/ERC): 
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2.1. Aprovar la modificació de l’acord del Ple de dia 28 d’octubre de 2008 referent a 
l’aprovació del conveni de col·laboració entre la comunitat autònoma i l’Ajuntament 
d’Artà per facilitar l’accés als serveis de telecomunicacions més avançats mitjançant la 
implantació d’infraestructura i equipaments, en el sentit d’ajustar-se al nou model. 
2.2. Trametre aquest acord a Multimèdia de les Illes Balears, SA. 
 
3. Acordar, per 9 vots a favor (UM, PSOE, PP i UIA) i 1 abstenció (EV/ERC), aprovar 
l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al manifest unitari “Aturem la massacre del poble 
palestí”. 
 
4. Acordar, per 8 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 abstencions (UIA i EV/ERC): 
4.1. Adherir-se a la Xarxa Balear de Pobles pel Clima, iniciativa sorgida del Pla d’Acció 
per a la Lluita contra el Canvi Climàtic a les Illes Balears.  
4.2. Assumir el compromís d’implementar totes aquelles actuacions que, en la mesura 
que sigui possible, puguin dur-se a terme des de les competències i possibilitats 
municipals.  
4.3. Signar la carta dels Compromisos d’Aalborg +10, actualització de la Carta 
d’Aalborg, com a declaració de treball cap a una sostenibilitat real.  
4.4. Trametre aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes 
Balears.  
4.5. Facultar el batle perquè, en nom de la corporació, pugui signar els documents que 
siguin adients. 
 
5. Aprovar, per unanimitat, aprovar la moció presentada pel grup municipal Unió 
Independents d’Artà i per Els Verds-Esquerra d’Artà, sobre els honors dels regidors, 
segons la qual el batle i els membres de l’Equip de Govern es comprometen a complir el 
Reglament de protocol de l’Ajuntament i a informar els membres de l’oposició en temps 
i forma per tal que aquests puguin desenvolupar amb normalitat el seus deures com a 
regidors de la corporació. 
 
7. Acordar, per unanimitat:  
7.1. Instar que es creï una comissió parlamentària que redacti els Estatuts de la Policia 
autonòmica de les Illes Balears i el Pla director del desplegament. Aquest desplegament 
es pot iniciar per illes, comarques o àrees de població que mantinguin una certa 
coherència i trets comuns. Des de l’experiència inicial, es pot anar estenent fins a arribar 
a la totalitat de territori. En definitiva, poder garantir que, en un període de cinc anys, es 
pugui arribar fins al darrer indret de les illes. 
7.2. Instar el Govern de les Illes Balears que doti econòmicament una partida destinada 
a la creació del cos de Policia autonòmica de les Illes.  
7.3. Instar la Conselleria d’Interior que mantingui un contacte permanent amb els 
ajuntaments per tal de garantir la realització del pla d’infraestructures necessàries, 
principalment els equipaments de les comissaries, així com determinar les noves 
instal·lacions i l’aprofitament de les existents. En tot cas, saber amb antelació suficient 
si el pla urbanístic d’Artà està afectat per tal de condicionar el sòl necessari en el 
municipi per emplaçar-hi les noves instal·lacions. 
7.4. Instar a desenvolupar un model efectiu de coordinació entre les policies locals i la 
Policia autonòmica i a impulsar la creació —i la definició— de les juntes locals de 
seguretat. 
7.5. Comunicar l’aprovació d’aquesta moció al president de les Illes Balears i a la 
Conselleria d’Interior del Govern de les Illes Balears. 
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8. Acordar, per unanimitat: 
8.1. Instar el Departament de Carreteres del Consell de Mallorca a trobar una solució al 
problema que presenta aquesta rotonda. 
8.2. Manifestar al Departament de Carreteres del Consell de Mallorca la intenció de 
col·laboració i d’informació per part de l’Ajuntament d’Artà. 
8.3. Trametre aquesta moció a la Presidència del Consell de Mallorca i al Departament 
de Carreteres del Consell de Mallorca. 
 
 
La batlessa accidental aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària Vist i plau  
 La batlessa accidental  
 


